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 ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၇၊ ၂၀၁၉

Single mother မ်ား ကေလးေမြးဖြား 
မည္ဆိုပါက အေၾကာင္းအမ်ိဳးမိ်ဳးေၾကာင့္ 
ကေလးအေဖမွတ္ပုံတင္ မျပႏုိင္သည့္အတြက္ 
ကေလးေမြးစာရင္းရရွိရန္ ခက္ခဲေနေၾကာင္း 
မြန္ျပည္နယ္ အမ်ဳိးသမီးႏွင့္ကေလးသူငယ္
မ်ားအခြင္ေရးဆိုင္ရာ ေကာ္မတီဥကၠ႒ 
ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့က ေျပာသည္။

ယေန႔က်င္းပသည့္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ (၁၂) ႀကိမ္ေျမာက္ ပံုမွန္အစည္းအေဝး 
(ဆ႒မေန႔)တြင္ ကေလးသူငယ္အခြင့္အေရး 
ႏွင့္ ပတ္သက္၍ ေမြးစားရင္းျပဳလုပ္ေပးမႈ
အေျခအေနကို ေမးျမန္းရာ၌ ဆက္စပ္ေျပာ 
ဆိုခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

အဓမၼျပဳက်င့္ခံရသည့္ အမ်ဳိးသမီးမ်ား၊ 
လိင္လုပ္သားမ်ား၊ စြန္႔ပစ္ခံထားရသည့္ 
အမ်ဳိးသမီးမ်ားအေနျဖင့္ ရရွိလာေသာ 
ကိုယ္ဝန္ကိုေမြးဖြားမည္ဆိုပါက အေၾကာင္း 
အမ်ဳ းိမ်ဳ းိေၾကာင့္ ကေလးအေဖ၏ မွတ္ပုံတင္ 
မိတၱဴကိုမျပသႏိုင္သည့္အတြက္ ကေလး 
ေမြးစာရင္းမရေၾကာင္း ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့က 
ဆိုသည္။

''မေတာ္တဆပဲျဖစ္ျဖစ္ ဘာအေၾကာင္း 
ေၾကာင့္ပဲျဖစ္ျဖစ္ ကေလးေမြးလိုက္တယ္ 
ကေလးအေဖနာမည္ကို ေျပာခ်င္တဲ့သူရွိ 
တယ္ မေျပာခ်င္တဲ့သူရွိတယ္။ သို႕ေသာ္ 
ကေလးေမြးစာရင္းရဖုိ႔က အဲဒါအဓိကအခ်က္ 
ျဖစ္ေနတယ္ ကေလးတစ္ေယာက္ရွင္သန္ဖို႕ 
ကေလးတစ္ေယာက္ရဲ႕အခြင့္အေရးေတြရဖို႔
အတြက္က ကေလးအေဖမွတ္ပံုတင္က အဲဒီ 
ေလာက္အေရးၾကီးေနလား""ဟု ေဒၚ ခုိင္ခုိင္လ့ဲ 
က ဆိုသည္။

ကေလးသူငယ္မ်ား အခြင့္အေရးအရ 
ေမြးဖြားလာေသာကေလးမ်ား၏ ရပိုင္ခြင့္ 
သည္ ေမြးစားရင္းျဖစ္ေၾကာင္း၊ ေမြးစာရင္း 

မရွိပါက မွတ္ပံုတင္ျပဳလုပ္ရာတြင္ အခက္ 
အခဲရွိေၾကာင္း၊ မွတ္ပံုတင္မရွိပါက ကေလး 
ငယ္ကို သန္းေခါင္းစာရင္းထဲ ထည့္သြင္း၍ 
မရေၾကာင္းနွင့္ ကေလးပညာေရးကုိပါထိခုိက္ 
ႏိုင္ေၾကာင္း ေဒၚ ခိုင္ခိုင္လဲ့က ေျပာသည္။

ေဒၚ ခုိင္ခိုင္လဲ့၏ေမးခြန္းကုိ  မြန္ျပည္ 
နယ္ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ျပည္သူ႔အင္အား 
ဦးစီးဌာန႐ုံးေရွ႕တြင္  ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ 
စီမံကိန္း၊ ဘ႑ာေရး၊ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရး 
ႏွင့္ ျပည္သူ႔အင္အားဝန္ႀကီး ဦးဝဏၰေက်ာ္ 
က ျပန္လည္ေျဖၾကားရာတြင္  ရွင္းလင္း 
တိက်သည့္အေျဖမရ၍ ၎က ထပ္မံ 
ေဆြးေႏြးေမးျမန္းရာ ကေလးသူငယ္မ်ား 
ေမြးစာရင္းျပဳလုပ္ရာတြင္ အေၾကာင္းအမ်ဳ းိမ်ဳ းိ 
ေၾကာင့္ ဖခင္၏ ႏိုင္ငံသားစိစစ္ေရးကတ္ျပား 
မရရွိႏိုင္ျခင္းႏွင့္ ဖခင္အမည္အား မေဖာ္ျပ 
လိုသူမ်ားအတြက္ ဖခင္အမည္ေနရာတြင္ 
ကြက္လပ္ထား၍ ေမြးစားရင္းျပဳလုပ္ခြင့္ရရွိ 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္အစိုးရက 
ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ၁၂ 
ႀကိမ္ေျမာက္ ပံုမွန္အစည္းအေဝးတြင္ ကတိ 
ျပဳခဲ့သည္။ 
(ကုိးကား- သံလြင္တုိင္းမ္၊ The Irrawady-Burmese Edition)

  ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၂၇ ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပ 
ေသာ စစ္ကိုင္းတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္
တြင္ ပညာေရး၊ က်န္းမာေရး၊ အားကစားႏွင့္ 
ယဥ္ေက်းမႈဆိုင္ရာ ေကာ္မတီအဖြဲ႕ဝင္၊ 
ဦးေက်ာ္ေရႊ (တန္႔ဆည္-၁) က စစ္ကိုင္းတိုင္း 
ေဒသႀကီး ကုသိုလ္ျဖစ္ေဆး႐ုံ၊ ေဆးခန္း 
မ်ားႏွင့္ ပုဂၢလိကေဆး႐ုံ၊ ေဆးခန္းမ်ားဆိုင္ 
ရာဥပေဒ(မူၾကမ္း)ကုိ တင္သြင္းခဲ့ရာ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္အားလုံးက လက္ခံ 
ေဆြးေႏြးရန္ သေဘာတူညီခဲ့ၿပီး လႊတ္ေတာ္ 
က ဥပေဒျပဳေရးဆိုင္ရာေကာ္မတီသို႔ လႊဲ 
ေျပာင္းခဲ့သည္။ အဆိုပါဥပေဒ(မူၾကမ္း) 
သည္  တိုင္းေဒသႀကီး အတြင္းရွိ ကုသိုလ္ျဖစ္ 
ေဆး႐ုံ၊ ေဆးခန္းႏွင့္ ပုဂၢလိကေဆး႐ုံ၊ 
ေဆးခန္းေတြကို ေကာင္းမြန္စြာ စီမံခန္႔ခြဲႏိုင္ 
ရန္ႏွင့္ ဗဟိုခ်ဳပ္ကိုင္မႈကို ေျဖေလ်ာ့့ၿပီး တိုင္း 
ေဒသႀကီးအစိုးရကို လုပ္ပိုင္ခြင့္ရေစရန္ 
ရည္ရြယ္၍ ေရးဆြဲျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း သိရ 
သည္။
(ကုိးကား- ခ်င္းတြင္းအသံ)

  ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၆ ရက္ေန႔က က်င္းပ 
ေသာ စစ္ကုိင္းတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္
တြင္ 'အထူးကိစၥရပ္မ်ား၊ ေလ့လာစံုစမ္း 
စိစစ္ေရးႏွင့္ သုေတသနျပဳေရးဆိုင္ရာေကာ္ 
မတီ"ကို ဖြဲ႕စည္းခဲ့သည္ဟု သိရသည္။ 
အဆိုပါေကာ္မတီတြင္ ေရြးေကာက္ခံ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ (၈) ဦး၊ တပ္ 
မေတာ္သားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ (၂) 
ဦး စုစုေပါင္း ေကာ္မတီဝင္ (၁၀) ဦးျဖင့္ 
ဖြဲ႕စည္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။  
(ကုိးကား- ခ်င္းတြင္းအသံ)

ဖခင္၏မွတ္ပံုတင္မျပႏိုင္ေသာ္လည္း   ေမြးစာရင္းျပဳလုပ္ခြင့္ေပးမည္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၄

မတ္ ၃၊ ၂၀၁၉  

ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒုုတိယဥကၠ႒ 
ဦးေအာင္သန္းသည္ ပါတီမွၫႊန္ၾကားသည့္ 
အတုုိင္း ရာထူးမွႏုတ္ထြက္ျခင္းမရွိပါက 
စြပ္စဲြျပစ္တင္၍ တာ၀န္မွရပ္စဲရန္ ၫႊန္ၾကား 
ထားေၾကာင္း ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 
ဦးဇုုိဘဲြက ေျပာသည္။

အမ်ဳ းိသားဒီမိုကေရစီအဖဲြ႕ခ်ဳ ပ္ပါတီ (ဗဟိုု) 
က ေဖေဖာ္၀ါရီ ၇ ရက္တြင္ ဦးေအာင္သန္း 
ကုုိ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဒုုဥကၠ႒တာ၀န္မွ 
ႏုတ္ထြက္ရန္ ၫႊန္ၾကားထားၿပီး ယမန္ေန႔ 
အထိ ႏုတ္ထြက္စာတင္ျခင္း မရွိေသး 
ေၾကာင္း ၎က ရွင္းျပသည္။

''သ႔ူအေနန႔ဲ ႏုတ္ထြက္ခြင့္ေရးထုုိးဖုု႔ိရွိတာ 
ကြၽန္ေတာ္က ဘာမွမသိရဘူး။ ပါတီအေပၚ 
ကပဲ လုုပ္တာဆုိေတာ့""ဟု ဦးဇုုိဘဲြကဆုုိ 
သည္။

ဦးေအာင္သန္းကုုိ ပါတီက ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ ဒုုဥကၠ႒တာ၀န္မွ ႏုတ္ထြက္ရန္  
ေနာက္ဆံုုးအႀကိမ္ သတိေပးေၾကာင္း သိရွိရ 
ျခင္းေၾကာင့္ ယင္းသုုိ႔သတိေပးျခင္းႏွင့္ပတ္ 
သက္၍ ခုုိင္မာေသာ အေၾကာင္းရင္းမ်ားကုုိ 
မဲဆႏၵရွင္ျပည္သူမ်ား သိရွိႏုုိင္ေရး ထုုတ္ျပန္၊ 
ခ်ျပေပးရန္ မင္းတပ္ၿမိ ႕ဳနယ္ မဲဆႏၵရွင္ ၁၀ ဦး 

က လက္မွတ္ေရးထုုိး ေတာင္းဆုုိထားသည္။
ခ်င္းျပည္နယ္မွာ ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ဦးေဆာင္ 

တဲ့ အစုုိးရအဖဲြ႕ရွိတယ္။ လႊတ္ေတာ္မွာဆုုိ 
ဥကၠ႒ဦးေဆာင္တဲ့ လႊတ္ေတာ္ရွိတယ္။ 
ဒီလုုိအေျခအေနမွာ ပါတီကၾကား၀င္တာက 
ဒီမုုိကေရစီနည္း လမ္းမက်ဘူး။ ေရွ႕မွာတုုန္း 
က စည္ပင္၀န္ႀကီးကုုိ ႏုတ္ထြက္ခုုိင္းတယ္။ 
အဲဒီ၀န္ႀကီးဆုုိ ခ်င္းျပည္နယ္မွာ အလုုပ္လုုပ္ 
ဆံုုးပဲ။ အဲဒီလုုိအမွားမ်ဳိး ထပ္ျဖစ္မွာစုုိးလုုိ႔ 
မဲဆႏၵရွင္ေတြကုုိယ္စား ေတာင္းဆုုိထား 
တာ""ဟုု လက္မွတ္ေရးထုုိး ေတာင္းဆုုိခဲ့သူ 

ဆလုုိင္းရွယ္ေအာင္က ေျပာ သည္။
မင္းတပ္မဲဆႏၵရွင္မ်ားသည္ လႊတ္ေတာ္ 

ကုိယ္စားလွယ္တစ္ဦး၏ တာ၀န္၊ ၀တၱရား 
မ်ား လစ္ဟင္းအားနည္းမႈေၾကာင့္ ႏုတ္ထြက္ 
ေစမည္ဆုုိပါက ယင္းကုုိယ္စားလွယ္ကုုိ 
႐ႈတ္ခ်မည္ျဖစ္ၿပီး အကယ္၍ အေၾကာင္းရင္း 
မခုုိင္လံုုဘဲ ႏုတ္ထြက္ေစမည္ဆုုိပါက ကုုိယ္ 
စားလွယ္ဘက္က မားမားမတ္မတ္ရပ္တည္ 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း  ျပညန္ယလ္ႊတ္ေတာဥ္က႒ၠ၊ 
၀န္ႀကီးခ်ဳပ္၊ ဒီခ်ဳပ္ပါတီ ဒုုတိယဥကၠ႒(၂) 
ေဒါက္တာေဇာ္ျမင့္ေမာင္ႏွင့္ ပါတီဗဟုုိသုုိ႔ 
ေပးပိုု႔ေသာ အေၾကာင္းၾကားစာ၌ ေဖာ္ျပ 
ထားသည္။

လူမႈကြန္ရက္၌ ထြက္ေပၚေနေသာ  
ေဒါက္တာေဇာ္ျမင့္ေမာင္ လက္မွတ္ေရးထုုိး 
ထားသည့္  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဒုုဥကၠ႒ 
ဦးေအာင္သန္းထံ ေနာက္ဆံုုးသတိေပးစာ 
တြင္ ေဖေဖာ္၀ါရီ ၇ ရက္တြင္ ရာထူးမွႏုတ္ 
ထြက္မည္ဟုု ဗဟုုိအလုုပ္အမႈေဆာင္မ်ား 
ေရွ႕၌ ကတိျပဳခဲ့သည့္အတုိင္း ႏုတ္ထြက္ရန္ 
ႏွင့္ ေဖေဖာ္၀ါရီ ၂၃ ရက္အထိ  ေနာက္ဆံုုး 
ထား ႏုတ္ထြက္ျခင္းမရွိပါက  လႊတ္ေတာ္ 
အတြင္း  ျပစ္တင္႐ႈတ္ခ်   ႏုတ္ထြက္ေစမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း ေဖာ္ျပထားသည္။
(ကုိးကား- http://www.7daydaily.com)

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၀၊၂၀၁၉  

ရခိုင္ျပည္နယ္အတြင္းရွိ ေဒသခံတိုင္းရင္းသား ျပည္သူလူထု 
အေနႏွင့္ တပ္မေတာ္၏လုပ္ေဆာင္ခ်က္မ်ားအေပၚ ဝိုင္းဝန္းကူညီ 
ပူးေပါင္းပါဝင္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ေရး ျပည္နယ္အစိုးရကို တိုက္တြန္း 
ေၾကာင္းအဆို ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ႐ႈံးနိမ့္သြားခဲ့သည္။ 

အဆိုကို တပ္မေတာ္သားလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဗိုလ္မႉး 
သက္ဦးေမာင္က တင္သြင္းခဲ့ၿပီး  တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ္ 
ဗိုလ္ႀကီးေက်ာ္မင္းသန္းက ေထာက္ခံေဆြးေႏြးခဲ့သည္။ 

အဆိုကို လက္ခံေဆြးေႏြးရန္သင့္/မသင့္ လႊတ္ေတာ္ဆႏၵရယူရာ 
တြင္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ားက ေဆြးေႏြးရန္မသင့္ 
ေၾကာင္း ကန္႔ကြက္ခဲ့သည့္အတြက္ လႊတ္ေတာ္၏ အဆုံးအျဖတ္ခံ 

ယူရာ လႊတ္ေတာ္တက္ေရာက္သည့္ ကိုယ္စားလွယ္ ၃၅ ဦးအနက္ 
ဆႏၵျပဳခြင့္ရွိသူ ၃၄ ဦးတြင္ ေထာက္ခံသူ ၁၁ ဦး၊ သေဘာမတူသူ ၂၂ 
ႏွင့္ ၾကားေန ၁ ဦးရွိခဲ့သည့္အတြက္ အဆုိ႐ႈံးနိမ့္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

အဆိုရွင္ဗိုလ္မႉးသက္ဦးေမာင္က ဘဂၤါလီေတြ အၾကမ္းဖက္သူ 
မ်ား၏ သတ္ျဖတ္ခံရ၍ ရခိုင္တိုင္းရင္းသားမ်ားႏွင့္ တပ္မေတာ္သား 
မ်ား ေသဆုံးမႈရွိခဲ့သည့္အေၾကာင္း အဆိုတင္သြင္းရာတြင္ ထည့္သြင္း 
ေျပာၾကားခဲ့သည္။ ထုိ႔အျပင္ ေအေအလက္နက္ကိုင္အဖြဲ႕သည္ ရခိုင္ 
ျပည္ကာကြယ္ေရးေခါင္းစဥ္အမ်ိဳ းမ်ိဳ းတပ္ကာ ရခုိင္တုိင္းရင္းသား 
မ်ား၏ မ်ိဳးခ်စ္စိတ္ကိုအသုံးခ်ၿပီး Arakan Dream ၂၀၂၀ ရကၡိတ 
လမ္းစဥ္ စသည့္ေႂကြးေၾကာ္သံမ်ားႏွင့္အတူ ျပည္ေထာင္စုမွ 
ခြဲထြက္ေရး၊ သီးျခားႏိုင္ငံထူေထာင္ေရး ရည္ရြယ္ထားသည္ဟုလည္း 
အဆိုရွင္က ေျပာၾကားခဲ့သည္။     (ကုိးကား-http://burmese.dvb.no)

ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဒုဥကၠ႒  ရာထူးမွမႏုတ္ထြက္လွ်င္  စြပ္စဲြျပစ္တင္၍ 

တာ၀န္မွရပ္စဲရန္   ၫႊန္ၾကားထားဟုဆုိ

တပ္မေတာ္ကတင္သြင္းသည့္အဆုိ  ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္  ႐ႈံးနိမ့္

ခ်င္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဒုဥကၠ႒ကို ေတြ႕ရစဥ္။
(ဓာတ္ပံု-Chin World)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၄

မတ္ ၂၊ ၂၀၁၉  

ဧရာ၀တီတုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ ေဆြးေႏြးသည့္ ေမးခြန္းႏွင့္အဆိုမ်ားကို 
တိုင္းအစိုးရက အေလးထားေဆာင္ရြက္ 
ေပးရန္လိုအပ္ေၾကာင္း  တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚ ျမင့္ျမင့္စန္းက ေျပာ 
သည္။

ေဖေဖာ္၀ါရီ ၂၈ ရက္တြင္ က်င္းပသည့္ 
ဧရာ၀တီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ (၁၆)  
ႀကိမ္ေျမာက္ ပံုမွန္အစည္းအေ၀းအၿပီး 
ေဒၚ ျမင့္ျမင့္စန္းက မီဒီယာမ်ားအား ေျပာ 
ၾကားသည္။ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား 
သည္ ျပည္သူႏွင့္တိုက္႐ိုက္ထိေတြ႕ေနရသူ 
ျဖစ္ၿပီး ျပည္သူတို႔၏ေသာက၊ ဒုကၡ၊ ေဒါသ 
မ်ားကို တိုက္႐ိုက္ခံစားရသူမ်ားျဖစ္ေၾကာင္း 
၎က ေျပာသည္။

လႊတ္ေတာ၌္ ေမးခြန္းေမးျမန္းသည့အ္ခါ 

တြင္ ေမးခြန္းကို ေျဖဆိုရမည့္သူမဟုတ္ဘဲ 
ေျဖဆိုျခင္း၊ ေမးခြန္းႏွင့္ အေျဖလြျဲခင္း၊ 
ျပန္လည္ေျဖၾကားမည္ဆုိသည့္ ေမးခြန္း မ်ား 
မေျဖၾကားေတာ့ျခင္း၊ အခ်ိန္သတ္မွတ္ 
ေဆာင္ရြက္ေပးမည္ဆိုသည့္ ကတိမ်ား 
မေဆာင္ရြက္ေပးျခင္းတို႔ကို ႀကံဳေတြ႕ေနရ 
သည္ဟု ေဒၚ ျမင့္ျမင့္စန္းက ရွင္းျပသည္။

၎သည္ ဒီခ်ဳပ္ပါတီကိုယ္စားျပဳ ၀ါး 
ခယ္မၿမိဳ႕နယ္ အမွတ္ (၂) မဲဆႏၵနယ္မွ တိုင္း
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ျဖစ္သည္။ ကိုယ္ 
စားလွယ္အျဖစ္မွ ႏုတ္ထြက္စာတင္ကာ 
တုိင္းလႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀း (၁၃) ႀကိမ္ 
ေျမာက္မွ (၁၅) ႀကိမ္ေျမာက္အထိ 
မတက္ေရာက္ဘဲေနသူလည္းျဖစ္သည္။

၎၏ႏုတ္ထြက္စာကုိ လုပ္ထုံးလုပ္နည္း 
မ်ားႏွင့္မညီဟုဆိုကာ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္က လက္မခံသကဲ့သို႔ ကာယကံရွင္  
ေဒၚ ျမင့္ျမင့္စန္းကိုယ္တုိင္ ေဒသခံျပည္သူ 

မ်ားအတြက္ လိုအပ္၍ လႊတ္ေတာ္ျပန္ 
တက္မည္ဟုဆံုးျဖတ္ခဲ့ေၾကာင္း ေျဖၾကား 
ထားသည္။

၎သည္ ဧရာ၀တီတုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ (၁၂) ႀကိမ္ေျမာက္ ပံုမွန္အစည္း 
အေ၀းအထိ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္း ၅၂ ခု၊ 
ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္း ၁၃ ခုႏွင့္အဆို ၁၆ ခု 
ေမးျမန္းေဆြးေႏြးထားသူ ျဖစ္သည္။ ေဒၚ 
ျမင့္ျမင့္စန္း၏ အထက္ပါ သံုးသပ္ခ်က္ ႏွင့္  
ပတ္သက္၍ ဧရာ၀တီတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရ 
အဖြဲ႕ဝင္၀န္ႀကီး ဦး၀င္းေဌးက ''ကြၽန္ေတာ္ 
တစ္ဦးခ်င္းအေနနဲ႔ေတာ့ ေဆာင္ရြက္ၿပီးစီး 
မႈအေျခအေနကို  လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ဆီကို 
ေပးပို႔တာေတြရွိပါတယ္။ တကယ္ေတာ့ 
ဒါဟာ ေဆာင္ရြက္သင့္တဲ့အရာပါ"" ဟု 
မွတ္ခ်က္ျပဳသည္။

(ကိးုကား-http://www.7daydaily.com)

ေဖေဖာ္ဝါရီ  ၂၈၊ ၂၀၁၉ 

ရန္ကုန္စည္ပင္ျပင္ပနယ္နိမိတ္ ၁၂ ၿမိဳ႕ 
နယ္အနက္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္၏ မဲဆႏၵနယ္ျဖစ္ 
သည့္ လွည္းကူးၿမိဳ႕နယ္သည္ ဘတ္ဂ်က္ ပိုမို 
ရရွိေနေၾကာင္း တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္ ဦးေက်ာ္ေဇယ် (ဒဂုံ-၂)  ေထာက္ျပခဲ့ 
သည္။

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၇ ရက္တြင္ ျပဳလုပ္သည့္ 
ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ ရန္ကုန္ 
တိုင္းေဒသႀကီး၏ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘ႑ာ 
ေရးႏွစ္ ျဖည့္စြက္ခြင့္ျပဳေငြႏွင့္ ျပဳျပင္ၿပီး 
ခန႔္မွန္းေျခေငြစာရင္း (လ်ာထားခ်က္)ႏွင့္ 
စပ္လ်ဥ္းၿပီး  ဦးေက်ာ္ေဇယ်က ေဆြးေႏြးရာ 
တြင္ ထည့္သြင္းေျပာၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 
ဘတ္ဂ်က္ကုိ အၾကမ္းဖ်င္းေဆြးေႏြးစဥ္က 
လွည္းကူးၿမဳိ႕နယ္အတြက္ မ်ားေနေၾကာင္း 
ေျပာခဲ့ေသာ္လည္း တစ္ျပားမွမေလွ်ာ့ခဲ့ဟု 
ဆုိသည္။ 

ထို႔ျပင္ စည္ပင္သာယာေရးအတြက္ 
လွည္းကူးၿမိဳ႕နယ္တြင္ က်ပ္သန္း ၆၈၀ သုံး 

ေၾကာင္း၊ ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရ 
အဖြဲ႕က ေဒသႏၲရစီမံကိန္းရည္မွန္းခ်က္တြင္ 
စည္ပင္ျပင္ပၿမိဳ႕နယ္ႏွင့္ အတြင္းၿမိဳ႕နယ္မ်ား 
အား ဟန္ခ်က္ညီ ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ရန္ ရည္ 
မွန္းထားသည္ဟု အစိုးရကဆုိေသာ္လည္း 
လက္ေတြ႕တြင္မညီမွ်ျဖစ္ေနေၾကာင္း ၎က 
ေျပာသည္။ 

''ၿမိဳ႕နယ္အက်ယ္အဝန္းကို မူတည္ 
တာလား၊ အိမ္ေျခကို မူတည္တာလား၊ လူဦး 
ေရကိုမူတည္ၿပီး ေပးေနတာလား၊ အရင္ 

အပတ္တုန္းက LED မီးလုံး ၁၁ ၿမိဳ႕နယ္ ေဝ 
တာေတာင္ လွည္းကူးၿမိဳ႕နယ္ အမ်ားဆုံး။"" 
ဟု ဦးေက်ာ္ေဇယ်က ေျပာၾကားသည္။

ေက်းလက္လမ္းအတြက္ ဘတ္ဂ်က္ 
တြင္လည္း လွည္းကူးၿမိဳ႕နယ္သည္ အမ်ား 
ဆုံးျဖစ္ေၾကာင္း၊ စည္ပင္သာယာေရး ေငြလုံး 
ေငြရင္းတြင္လည္း လွည္းကူးၿမိဳ႕နယ္ သည္ 
အမ်ားဆုံးသုံးေၾကာင္း ၎က ေျပာသည္။

ျဖည့္စြက္ဘတ္ဂ်က္၊ မူလဘတ္ဂ်က္မ်ား 
အား အသုံးျပဳမည္ဆိုပါက ၿမိဳ႕နယ္ ၄၅ 
ၿမိဳ႕နယ္အား ဟန္ခ်က္ညီေအာင္ အသုံးျပဳ 
သင့္သည္ဟု ဆုိသည္။  တိုင္းလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚမိုးမိုးစုၾကည္ (မရမ္း 
ကုန္း-၂) က ''ဘတ္ဂ်က္အေန အထားအရ 
လက္ခံရမယ္ ဆိုေပမယ့္ ဦးေက်ာ္ေဇယ် 
တင္ျပသလို ၿမိဳ႕နယ္အလိုက္ သင့္တင့္ 
မွ်တတဲ့ ဘတ္ဂ်က္နဲ႔ လုပ္ငန္းအေရ အတြက္ 
ေတြ ျဖစ္သင့္တယ္လုိ႔ အႀကံျပဳတင္ျပ 
အပ္ပါတယ္""ဟု  ေထာက္ခံ ေျပာၾကားသည္။ 

(ကုိးကား-https://news-eleven.com)

ရန္ကုန္တုိင္းဝန္ႀကီးခ်ဳပ္၏   မဲဆႏၵနယ္ေျမ    ဘတ္ဂ်က္ပိုမိုရရွိေန

ေမးခြန္းႏွင့္အဆုိမ်ားအေပၚ   အစိုးရကအေလးမထား၍   လႊတ္ေတာ္အမတ္   စိတ္မေကာင္းျဖစ္

လႊတ္ေတာ္တြင္တင္ျပခဲ့သည့္ ၿမိဳ႕နယ္မ်ား၏
ဘက္ဂ်က္ခြဲေဝမႈအေျခအေနမ်ားကို ေတြ႕ရစဥ္။


